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PROTOKÓŁ NR LXXI/2024 
 
z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 25 stycznia 2024 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 100 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Główna Księgowa UM w Złocieńcu – Pani Marta Żdanowicz. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia LXXI Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 15:00). Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 100% składu Rady (na sali było 
obecnych 14 Radnych), ponieważ Pan Łukasz Sołtys podpisał umowę z Gminą. W związku z 
tym jego mandat wygasł z tym dniem i dziś przyjmiemy w późniejszej uchwale rezygnację 
Pana Radnego z mandatu, który sprawował. 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: Do punktu 6 po podpunkcie 4) dodaje się podpunkt 5) w brzmieniu: „w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy – druk nr 824;”. 
 
Pani Ewa Strzelczak (Samodzielny referent ds. obrotu nieruchomościami): 
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Osoba fizyczna jest zainteresowana dzierżawą na czas nieoznaczony działek nr ewid. 201/1 i 
217/15 obręb ewid. 0006, Złocieniec-6 jednostka ewid. miasto Złocieniec, z przeznaczeniem 
na polepszenie zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej oznaczonej jako działka nr ewid. 
201/2. 
 
Chodzi o druk nr 824. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Bardzo bym prosił trochę wyraźniej i głośniej. 
 
Pani Ewa Strzelczak (Samodzielny referent ds. obrotu nieruchomościami): 
Osoba fizyczna stała się właścicielem nakładów znajdujących się na części działki,  która 
stanowi własność Gminy Złocieniec. Stąd też procedowanie niniejszej uchwały. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA II: Do punktu 6 po podpunkcie 5) dodaje się podpunkt 6) w brzmieniu: „w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 – druk nr 825;”. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Bardzo proszę, podejrzewam, że Pan Burmistrz będzie chciał zabrać głos po długiej 
nieobecności. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To akurat nie było prawdą, ale oczywiście z miłą chęcią witam się z Państwem ponownie. 
Dzień dobry. Zmiany w budżecie wynikające z bieżących zarówno z wyliczeń dochodów jak i 
wydatków. Porządkujemy finanse tak, żeby móc realizować zadania i w związku z tym 
projekt zmiany do przyjętego w grudniu budżetu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA III: Do punktu 6 po podpunkcie 6) dodaje się podpunkt 7) w brzmieniu: 
„zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2024 – 2032 – druk nr 826;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, część zadań, które były przewidziane do realizacji w WPF-ie zostaje teraz 
przeniesiona na inne terminy, a ponadto dokonujemy bieżącego uporządkowania tych zmian, 
które będą prezentowane w budżecie Gminy Złocieniec. 
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Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany  - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA IV: Do punktu 6 po podpunkcie 7) dodaje się podpunkt 8) w brzmieniu: „w sprawie 
przyznania dotacji w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
położonym na terenie gminy Złocieniec wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 
w gminnej ewidencji zabytków – druk nr 827;”. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Jest to kolejny, kolejna uchwała, która jest niezbędna do przekazania dotacji dla parafii na 
remont kościoła. Obiecuję, że już ostatnia. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Mówimy tu o kościele pod wezwaniem Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA V: Do punktu 6 po podpunkcie 8) dodaje się podpunkt 9) w brzmieniu: „w sprawie 
wyrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie i przystąpienie do realizacji projektu 
pod nazwą „Budowa indywidualnego gminnego systemu zbiórki odpadów komunalnych w 
gminie Złocieniec” – druk nr 829;”; 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Mamy przygotowane aplikacji na stworzenie systemu indywidualnej segregacji na osiedle 
Czaplineckie. Do złożenia tej aplikacji niezbędne jest przyjęcie uchwały intencyjnej. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
ZMIANA VI: Do punktu 6 po podpunkcie 9) dodaje się podpunkt 10) w brzmieniu: „w 
sprawie nadania tytułu Zasłużony dla Miasta i Gminy Złocieniec – druk nr 828.”. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
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Jest to projekt grupy Radnych, a mianowicie Pani Grażyny Kozak, Pana Piotra Jurskiego, 
Pana Tadeusza Koźmy oraz Pana Jarosława Sobczaka. Kto z Państwa zechciałby? Bardzo 
proszę Panią Grażynę Kozak. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Po pierwsze na komisji organizacyjnej w grudniu była mowa, że miało to wejść w grudniu na 
sesję grudniową, ale w związku, że to sesja budżetowa, że to, że tamto, chociaż nie wiem, co 
to przeszkadza, nie weszło. I tutaj mam żal do Przewodniczącego, bo myślałam, że jest osobą 
słowną. Powiedział, że to zrobimy w styczniu i część Komisji wyraziła zgodę, że dobrze, na 
styczeń. No niestety słowa Pan Przewodniczący nie dotrzymał. Nie było, nie weszło to w 
sesję styczniową. Tłumaczono to tym, że to może być elementem kampanii wyborczej. Proszę 
mi powiedzieć, jakim elementem? Przecież, zapytajcie się swoich wyborców, żeby oni 
wymienili przynajmniej jednego zasłużonego. Nie znają żadnych, bo ja się pytałam. Nie znają 
żadnych. A może ten, może ten? Ale to wszystko było na może, nie na pewno. A przecież idą 
do głosowania. Głosują, jak głosują, to co, patrzą się, czy jest Zasłużony, czy nie? Czyli jaki 
to jest element kampanii wyborczej? Żaden. Żaden element kampanii wyborczej. Elunia, 
proszę cię, nie komentuj. No dobrze, bo ja mogę też powiedzieć na temat twojej kampanii 
wyborczej, którą ty robisz.  
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dobrze, do rzeczy. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
 I teraz tak, czyli to nie jest, przecież to nie jest powód kampanii wyborczej. Właśnie, bardzo 
nieładnie. No ale to nic. To nie jest przede wszystkim powód kampanii, że to jest powód, że 
to jest kampania wyborcza. Nie, to nie ma żadnego wpływu, żadnego wpływu nie ma na to. 
Głosują ludzie, głosują na człowieka, a nie na to, czy ma ten tytuł Zasłużonego, czy nie. Oni 
swojego Zasłużonego całkiem w innej proporcji uznają. Oni uznają, że ktoś jest zasłużony, a 
nie, że tam wisi na ścianie. Na pewno to jest brane pod uwagę. Po drugie, Kapituła 
stwierdziła, w Kapitule są same osoby Zasłużone i to nie jest jeden człowiek, tylko jest kilku. 
Oni stwierdzili, pozytywnie zaopiniowali to. Czy my naprawdę jesteśmy mądrzejsi? A może 
ważniejsi od Kapituły? To prowadzi do pychy, a pycha niejednego już zgubiła. Więc ja 
uważam, że tutaj raczej chodzi o zawiść albo zazdrość. Dlaczego ja? Dlaczego on, a nie ja? 
Słuchajcie, czy naprawdę, jeżeli Kapituła stwierdziła, że Jemu się to należy jeszcze nie było w 
historii, gdy zostaje ktoś Zasłużony, że jeżeli Kapituła coś zatwierdziła, czy zaopiniowała 
pozytywnie, to nie było tak, że Rada odrzuciła. A odwlekanie tego naprawdę nie ma żadnego 
sensu. Żadnego sensu nie ma odwlekanie tej decyzji. Ja jestem za tym, żeby wprowadzić tę 
uchwałę, ten projekt uchwały pod dzisiejsze obrady. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Chciałbym zwrócić jedynie uwagę, że wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad nie 
jest zależne od woli bądź też widzimisię Przewodniczącego Rady. Żeby uchwała weszła do 
porządku obrad, musi być zgłoszona przez, musi być projekt uchwały albo przez Burmistrza 
zgłoszony, albo przez komisję stałą Rady, m.in. komisję rewizyjną, której Pani jest 
Przewodniczącą oraz komisji zdrowia, której Przewodniczącym jest również wnioskodawca. 
Takie wnioski tych komisji nie wpłynęły. Wpłynął wniosek grupy Radnych w terminie 
mniejszym niż 10 dni przed sesją. W związku z tym musi być głosowany dzisiaj i jest 
głosowany, będzie głosowany. W związku z tym jakiekolwiek pretensje do mnie uważam za 
niewłaściwe, bo to nie ja jestem czemukolwiek tutaj winien. Ja jedynie jestem 
Przewodniczącym Rady. Czyli zgodnie ze statutem organizuję pracę Rady oraz prowadzę 
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sesję. Tyle i tylko tyle. Nie mam inicjatywy uchwałodawczej. Przypomnę, inicjatywę 
uchwałodawczą również ma komisja, której Pani jest Przewodniczącą. To, żeby można było 
zgłosić. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ale komisja organizacyjna w grudniu powiedziała, że to będzie wstyd... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ja chciałbym zwrócić uwagę, że w styczniu nie byłem na komisji organizacyjnej, ponieważ 
byłem chory. W związku z tym nie mogłem brać udziału w tejże komisji. No dobrze, ma Pani 
do mnie pretensje. Nie po raz pierwszy, nie po raz ostatni, szanuję. Czy ktoś z Państwa 
chciałby jeszcze zabrać głos? Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (7 głosów oddano „za”,  
6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) nie przyjęła ww. zmiany do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że: 

1) za wnioskiem głosowali Radni: Roman Cyc, Piotr Jurski, Mariola Kowalska, Grażyna 
Kozak, Tadeusz Koźma, Jan Macul; 

2) przeciwni wnioskowi byli Radni: Zbigniew Albiniak, Elżbieta Frankowska, Andrzej 
Jankowski, Mirosław Kacianowski, Monika Kuczyńska-Kochana, Mateusz Waszczyk; 

3) od głosu wstrzymała się Radna Barbara Pawłowska.  
W związku z tym, że do przyjęcia tej zmiany wymagana jest bezwzględna większość 
Radnych ustawowego składu Rady, czyli 8 Radnych. Za wprowadzeniem zmiany było 7 
Radnych. W związku z powyższym zmiana została odrzucona. 
Lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski odczytał porządek 
obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów z LXIX i LXX Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 819. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy w okresie  
    międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Złocieńcu – 
druk nr 820; 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji rozwoju gospodarczego i budżetu 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz przedmiotu działania – druk nr 
821; 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz 
przedmiotu działania – druk nr 822; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 823; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 824; 

6) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 – druk nr 825; 
7) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2024 – 2032 – druk nr 826; 
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8) w sprawie przyznania dotacji w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku położonym na terenie gminy Złocieniec wpisanym do rejestru zabytków 
lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków – druk nr 827; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie i przystąpienie do 
realizacji projektu pod nazwą „Budowa indywidualnego gminnego systemu zbiórki 
odpadów komunalnych w gminie Złocieniec” – druk nr 829. 

7. Komunikaty i oświadczenia. 
8. Zamknięcie sesji. 
 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołów z LXIX i LXX Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokoły z LXIX i LXX Sesji zostały Państwu Radnym wysłane drogą elektroniczną. Czy 
Państwo Radni mają jakieś uwagi do Protokołów? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do 
głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr LXIX/2023 z LXIX Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 28 grudnia 2023 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z LXIX sesji - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr LXX/2024 z LXX Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 16 stycznia 2024 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z LXX sesji - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 819. 
 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przejdę do uzupełnienia materiału, który Państwo otrzymali w pliku dokumentów. Ostatnia 
sesja Rady Miejskiej odbyła się 16 stycznia bieżącego roku. Na niej podejmowane były 
decyzje finansowe dotyczące kontynuacji prac budowlanych na terenie miasta. 
Rozstrzygnęliśmy dylematy, których konsekwencją był znaczny wzrost kosztów inwestycji 
podyktowany nieprzewidzianym zakresem prac. W chwili obecnej prace trwają szybkim 
tempem by nieudogodnienia maksymalnie skrócić. Ubolewam, że musieliśmy wstrzymać 
prace na ulicy Krętej. Wykonanie tej nawierzchni jest niezbędne w pierwszej kolejności, by w 
drugiej wykonać nową nawierzchnię ulicę Wolności i traktować ulicę Krętą jako objazd. 
Czyli bez tej pierwszej części nie zrobimy tej drugiej. Staramy się o wznowienie miejskiego 
autobusu. Trwają uzgodnienia nad formalnym i finansowym uruchomieniem tej linii, tych 
linii. Mamy problem z realizacją tzw. kartonika na rzecz wsparcia budowy mieszkań. 
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Złożyliśmy do KZN-u wniosek o fundusz wypłat uzupełniający budżet planowanej inwestycji 
i szukamy sposobu na zmaterializowanie się kartonika z obietnicą na 2 mln 188 tys. zł. Przy 
okazji szukamy rozwiązań ograniczających koszt budowy tych bloków. Trwają prace 
projektowe nad siecią wodno-kanalizacyjną z Cieszyna do Siecina. Obecnie trwają 
uzgodnienia projektu. Jeśli będą one pozytywne, firma wejdzie w etap prac ziemnych. 
Rozstrzygnęliśmy, wyłoniliśmy wykonawcę przetargu na wymianę okien w Urzędzie 
Miejskim w ramach rządowego projektu wsparcie zabytków. Przygotowujemy wnioski na 
granty w ramach dofinansowania małych inwestycji, kontenera na euroboisku, wymianę 
źródła ogrzewania w świetlicy w Bolegorzynie. Planujemy również pozyskanie funduszy na 
program budowy indywidualnego systemu zbiórki odpadów komunalnych w Złocieńcu, na 
obszar osiedla Czaplineckiego, o czym już wcześniej wspominałem. W międzyczasie 
wręczałem kolejne medale za długoletnie pożycie małżeńskie, uczestniczyłem w spotkaniu 
noworocznym Starostów, które odbyło się w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych imienia 
Andersa w Złocieńcu. Świętowałem roczek w Klubie Pacjenta. Spotkałem się z Dyrektorem 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie w sprawie postępu prac nad 
projektem obwodnicy Złocieńca. Podpisałem w ramach Lokalnej Grupy Działania 
Partnerstwo Drawy z Liderem Wałeckim umowy na realizację strategii dla obszaru LGD z 
terenu powiatu Drawskiego, Wałeckiego i Drawna. Pierwsze nabory planowane są na trzeci 
kwartał bieżącego roku. I prośba do Państwa o powściągliwość w ocenach wpisów na 
Facebooku, które pojawiają się. Sami Państwo możecie ocenić jak wygląda prawda. 
Natomiast ja wyłączyłem się z komentowania ze względów dlatego, żeby one się nie 
rozprzestrzeniały też w sferze publicznej. Oczywiście do wszystkiego się odniosę później, 
zobaczymy w jakiej formie. Tak, że na razie odpowiadam na zapytania. W informacji 
publicznej odnoszę się, tak że nie mam żadnych problemów z tym, żeby informować 
społeczeństwo. Też kampania w mojej osobie trwa od początku kadencji, więc wszystko jest 
nagrywane. Państwo, zarówno Państwo tutaj, jak i mieszkańcy, którzy mogą sobie odsłuchać 
przebieg Rady, sesji Rady Miejskiej, mogą również uczestniczyć w tym i zobaczyć jak ta 
praca, na czym ona polegała, jak wyglądała, jakie rzeczy miały być zrobione, jakie zostały 
wykonane, a jakie są planowane. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Może zacznę tak niegrzecznie od siebie. Pewnego wieczoru pojawiły się w internecie takie 
głosy, że dostał Pan jakąś horrendalnie wysoką premię bądź też nagrodę. Proszę się do tego 
odnieść. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Burmistrz nie otrzymuje nagrody. Jedyną nagrodą jest uśmiech mieszkańca i wypłata 
comiesięczna. Natomiast jeśli chodzi o pozostałe nagrody, odniosę się w informacji 
publicznej, więc tam opiszę jak to wyglądało i myślę, że sensacji nie ma. Nie ma żadnego 
problemu. Są to również informacje i decyzje, które podejmuję osobiście, licząc się z 
konsekwencjami. Dziękuję. 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 10 stycznia 2024 roku, podczas którego 
ustaliła harmonogram kontroli wykorzystania przez Złocienieckie Towarzystwo Tenisa 
Stołowego w Złocieńcu w latach 2020-2021 dotacji z budżetu gminy Złocieniec.  
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Kolejne posiedzenie ustalono na 31 stycznia br. 
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie obradowała. 
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu):  
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu nie obradowała. 
 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radny Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja w okresie międzysesyjnym, nie obradowała. 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa nie obradowała.  
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 11 stycznia 2024 roku w tematach: 
1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji, która odbędzie się w dniu  

25 stycznia 2024 roku. 
2. Sprawy różne.  

Komisja organizacyjna omówiła projekty uchwały: 
1) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Złocieńcu – 

druk nr 820; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji rozwoju gospodarczego i budżetu 

Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz przedmiotu działania – druk nr 
821; 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz 
przedmiotu działania – druk nr 822; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy – druk nr 823. 

Wszystkie projektyzostały zaopiniowane pozytywnie. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Złocieńcu 

– druk nr 820; 
 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Zgodnie z art. 383, § 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy, Dziennik Ustaw z 
dnia 2023 r, pozycja 2408. Przed podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu Radnego należy umożliwić Radnemu złożenie wyjaśnień. Pan Łukasz Sołtys został 
zaproszony na obrady dzisiejszej sesji w celu umożliwienia mu złożenia wyjaśnień. 
Rozumiem, że Pan Łukasz Sołtys nie mógł dotrzeć na dzisiejszą sesję. W związku z 
powyższym przechodzimy do pytań, jeżeli Państwo macie w sprawie tej uchwały. Bardzo 
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proszę, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy w takim razie do 
głosowania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/659/2024 w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Myślę, że warto byłoby przeczytać krótkie uzasadnienie do tej uchwały. Radni oczywiście 
wiedzą o szczegółach, ale nasi mieszkańcy może nie wszyscy. Na podstawie umowy zlecenie 
zawartej przez Radnego Rady Miejskiej w Złocieńcu, Łukasza Sołtysa z Gminą Złocieniec 
podjął się on wykonywania od dnia 1 stycznia 2024 roku pracy na rzecz Gminy Złocieniec. 
Umowa dotyczy świadczenia usług związanych z obsługą techniczną samochodów 
Ochotniczej Straży Pożarnej Złocieniec przez wyżej wymienionego Radnego, co zgodnie z 
art. 383, § 1, pkt 5 ustawy Kodeks Wyborczy powoduje wygaśnięcie mandatu wyżej 
wymienionego Radnego. Na podstawie art. 383, § 2 ustawy Kodeks Wyborczy wygaśnięcie 
mandatu Radnego stwierdza Rada w drodze uchwały, co nastąpiło w terminie miesiąca od 
dnia wystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu. W związku z czym głosowaliśmy nad tą 
uchwałą. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji rozwoju gospodarczego i budżetu 

Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz przedmiotu działania – druk 
nr 821; 

 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Również przeczytam krótkie uzasadnienie. W dniu 29 grudnia 2023 r. została zawarta umowa 
zlecenie na okres od 1 stycznia 2024 do 31 grudnia 2024 roku pomiędzy Gminą Złocieniec a 
Panem Łukaszem Sołtysem na świadczenie usług związanych z obsługą techniczną 
samochodów PSP Złocieniec, co spowodowało wygaśnięcie mandatu Radnego. W związku z 
powyższym Pan Łukasz Sołtys nie może być członkiem komisji rozwoju gospodarczego i 
budżetu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/660/2024 
zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji rozwoju gospodarczego i budżetu Rady 
Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz przedmiotu działania. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji zdrowia, spraw społecznych i 

bezpieczeństwa publicznego Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz 
przedmiotu działania – druk nr 822; 



11 
 

 
 

Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Również krótkie uzasadnienie. Praktycznie jest takie samo jak do poprzedniej uchwały. 
Pozwolicie Państwo, że nie będę już tego odczytywał. Czy są... Czy ktoś z Państwa chciałbym 
zabrać głos? Nie widzę. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/661/2024 
zmieniającą uchwałę w sprawie powołania komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego Rady Miejskiej w Złocieńcu, ustalenia jej składu oraz 
przedmiotu działania. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 823; 
 
 
Pani Ewa Strzelczak (Samodzielny referent ds. obrotu nieruchomościami): 
Osoba fizyczna jest zainteresowana dzierżawą na czas nieoznaczony działek nr ewid. 201/1 o 
powierzchni 0,0391 ha i nr ewid. 217/15 o powierzchni 0,0085 ha obręb ewid. 0006, 
Złocieniec-6 jednostka ewid. miasto Złocieniec, z przeznaczeniem na polepszenie 
zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej oznaczonej jako działka nr ewid. 201/2. Wyżej 
wspomniane nieruchomości znajdują się przy ul. Parkowej w Złocieńcu oraz położone są  
w pobliżu budynku mieszkalnego osoby zainteresowanej dzierżawą. Zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego działki te przeznaczone są pod zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną, istniejącą, projektowaną i w trakcie realizacji. Zapisy 
przedmiotowego planu zezwalają na powiększenie powierzchni poszczególnych 
nieruchomości poprzez połączenie działek (w tym przypadku działki nr ewid. 201/1, 217/15 
można powiększyć wyłącznie o działkę nr ewid. 201/2, stanowiącą własność osoby 
zainteresowanej dzierżawą).  Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o 
gospodarce nieruchomościami, zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. 
Wojewoda albo odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów. Z uwagi na zapisy miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, zasadnym jest odstąpienie od obowiązku przetargowego.  
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/662/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 824; 
 
 
Pani Ewa Strzelczak (Samodzielny referent ds. obrotu nieruchomościami): 
Osoba fizyczna jest zainteresowana dzierżawą na czas nieoznaczony części działki nr ewid.  
109/38 o powierzchni 95,00 m2 obręb ewid. 0011, Złocieniec-11 jednostka ewid. miasto 
Złocieniec, na cele mieszkaniowe. Wyżej wspomniana nieruchomość znajduje się przy  
ul. 5-go Marca w Złocieńcu. Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami, zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. 
Wojewoda albo odpowiednia rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów. Z uwagi na fakt, iż nakłady znajdujące 
się na części działki są własnością osoby fizycznej, zasadnym jest odstąpienie od obowiązku 
przetargowego. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/663/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024 – druk nr 

825; 
 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 
Złocieniec na rok 2024 przedłożony Państwu na druku nr 825 zakłada po stronie zarówno 
dochodów jak i wydatków zwiększeń z tytułu środków z Rządowego Funduszu Polski Ład w 
programie inwestycji strategicznych na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą budowa 
wodociągu oraz kanalizacji sanitarnej z miejscowości Cieszyno do Siecina. Środków z 
Funduszu Pomocy na zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia obywatelom 
Ukrainy oraz finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy 
obywatelom Ukrainy, to jest środków na zasiłki i pomoc w naturze, świadczenia pomocy 
społecznej, świadczenia rodzinne oraz jednorazowe świadczenie 300+. Środków z Funduszu 
przeciwdziałania Covid19, to jest w dodatku bazowego. Projekt uchwały zakłada również 
dokonanie po stronie zarówno dochodów jak i wydatków zmniejszenia z tytułu wpływów z 
usług oraz z tytułu zakupu usług pozostałych w żłobku. Dokonujemy zwiększenia wydatków 
przy jednoczesnym zwiększeniu przychodów w postaci wolnych środków na ten cel z tytułu 
kontynuacji realizowanych zadań inwestycyjnych, jak również wprowadzenia nowych zadań i 
konieczności zabezpieczenia środków na inne wydatki bieżące niezbędne w celu zapewnienia 
realizacji zadań w Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki na awarie 
melioracji wodnych Dzierżawa, wyposażenia sali widowiskowej od ZOKu, wycena sieci 
wodno-kanalizacyjnych. Zadanie inwestycyjne kontynuowane, których to zwiększenie 
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wydatków i przychodów dotyczy to budowa parkingu przy ulicy Obrońców Westerplatte w 
Złocieńcu, dotacja celowa dla samorządu województwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne 
realizowane na podstawie porozumień, budowa sieci tras rowerowych Pomorza Zachodniego. 
Trasa Stary Kolejowy szlak, etap II. Budowa wodociągu oraz kanalizacji sanitarnej z 
miejscowości Cieszyno do Siecina oraz mała retencja jeziora Maleszewo oraz kanalizacja 
deszczowa ulicy Śląskiej, Lipowej i Zielonej. Nowe zadania inwestycyjne, których 
zwiększenie wydatków i przychodów dotyczy to budowa drogi dojazdowej do wyspy Ostrów, 
jezioro Siecino, działka 163/4 i 164/2, obręb 0052 Cieszyno, przebudowa ulicy Szkolnej w 
Złocieńcu, działka 216, wymiana kotła gazowego w kotłowni w przedszkolu, przebudowa 
nawierzchni alejek Parku Żubra wraz z montażem elementów małej architektury oraz 
rozbudowa cmentarza komunalnego w Złocieńcu. W przypadku wydatków pozostałe zmiany 
dotyczą przeniesień między zadaniami klasyfikacją budżetową, m.in. dokonano przeniesienia 
środków z rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne utworzonych w budżecie na 2024 r. 
w celu zapewnienia środków na budżet obywatelski właśnie na realizację zadania 
inwestycyjnego wynikającego z wygranego projektu pod nazwą boisko dla małych i dużych. 
Dokonano również przeniesień pomiędzy paragrafami w żłobku w celu zapewnienia realizacji 
zadania. Podsumowując, po dokonanych zmianach dochody zwiększają się o kwoty 2 mln 
378 tys. 462 zł 60 gr. Wydatki zwiększają się o kwotę 3 mln 730 tys. 487 zł 56 gr. Deficyt 
budżetowy wynosi 4 mln 665 tys. 794 zł 25 gr i zostanie pokryty wolnymi środkami oraz 
spłatami udzielonych pożyczek. Dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Właściwie nie wiem do kogo. Ponieważ zainteresowała mnie pozycja, tam jest zwiększenie 
na nowe zadanie. Droga dochodząca do wyspy Ostrów, tam jest około 30 tys. No i moje 
pytanie, na co te pieniądze? Jakiego rodzaju ma być ta droga? No właściwie na co? Czy to 
jest na projekt? Czy to na co jest? Ponieważ mamy tutaj takie drogi jak nawet ulicę 
Chrobrego, która aż się prosi po prostu, tam się przejechać już nie da. Mamy na co wydawać 
pieniądze. Nie wiem, czy szukać nowych inwestycji. Dziękuję. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Tłumaczę, droga na wyspę jest fizycznie drogą. Natomiast jeśli chodzi o granicę, to jest 
lasem, czyli tak naprawdę jeśli jakikolwiek inwestor, ktokolwiek będzie chciał oficjalnie coś 
wykonać w tej drodze najpierw musi być wydzielona działka na działkę drogową. 
Rozmawialiśmy, uzgodniliśmy to z Nadleśnictwem. Oni wydzielą nam działkę na działkę 
drogową, przekażą, a my dopiero wtedy będziemy mogli tą drogę wyremontować. Więc to 
jest nic innego jak tylko porządkowanie pewnych rzeczy. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Czyli co, spłacimy Nadleśnictwu 30 tys., tak? 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Nie, my tą drogę przejmiemy. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Właśnie o to mi chodzi, na co 30 tys. konkretnie? 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Na wydzielenie geodezyjne tej działki jako drogi, bo jeśli chcielibyśmy, albo mieszkańcy 
jeżdżą na wyspę, to tak naprawdę my nie mamy możliwości finansowania remontu tej drogi, 
finansowania czegokolwiek, dlatego, że po pierwsze nie jest nasza, a po drugie nie jest drogą. 
Jeśli pojawi się inwestor, jakiekolwiek informacje takie się od czasu do czasu pojawiają, że 



14 
 

ktoś jest zainteresowany wykupem działki od właścicieli, albo jakiś właściciel pojawia, który 
chce jakiekolwiek inwestycje na wyspie prowadzić, to okazuje się, że tam nie ma drogi 
dojazdowej, a potrzebna jest również w akcie notarialnym wykazanie, że jest droga 
dojazdowa na wyspę, a takowej nie ma. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja tylko douzupełnię, że w punkcie 21 budowa drogi dojazdowej, ostatnie literki to jest PT, co 
świadczy o tym, że to jest projekt techniczny. A jeśli chodzi o ulicę Chrobrego to już Państwa 
informowaliśmy w ubiegłym roku, że jest sporządzana dokumentacja. Dokumentacja nie 
uzyska pozwolenia na budowę z uwagi na to, że nie mamy dokąd odprowadzić wód 
deszczowych. Jak Państwo doskonale wiecie, ulica Chrobrego krzyżuje się ze zjazdem ulica 
Cienista, a następnie mamy cykl dróg należących do zarządcy typu powiat lub drogi krajowe. 
W tych drogach nie ma żadnej kanalizacji deszczowej i w związku z tym nie mamy gdzie 
odprowadzić wód deszczowych. Nie uzyskamy stosownego pozwolenia. Jedynym 
rozwiązaniem, które zaproponował Pan Projektant i które było przyczyną nie zakończenia tej 
dokumentacji w ubiegłym roku jest to, żeby wybudować przepompownię wód w ulicy 
Cienistej na działce należącej do Gminy i pompować tą wodę pod górkę, tak jak też miało 
miejsce na ulicy Brzozowej. W związku z tym ta dokumentacja powinna zostać zakończona 
w tym roku i będzie wtedy gotowa do złożenia do programów rządowych o dofinansowanie 
remontu ulicy Chrobrego. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Moim celem nie było czepianie się, cokolwiek. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Pani Radna, nikt tego tak nie odebrał. Wyjaśniamy, żeby była merytoryczna odpowiedź na 
Pani pytanie. 
 
Radny Jan Macul: 
Panie Burmistrzu mam pytanie. Jaki zakres prac, robót miałby być na ulicy Szkolnej? Tam 
zawsze była droga gruntowa. 20 m dalej jest droga równoległa. Czy to będzie nawierzchnia 
twarda, czy jakieś porządkowanie szutru? Nie wiem. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Powiem uczciwie, że jeszcze do końca nie mogę wiążąco Panu odpowiedzieć, no jestem 
pierwszy tydzień w pracy. Po powrocie dotarła do mnie informacja, że Powiat Drawski 
rozpoczął prace związane z przebudową ronda 5 Marca, Chopina, a w dokumentacji 
projektowej również jest położenie brakującego odcinka kanalizacji deszczowej w ulicy 
Szkolnej. Jeżeli, tak to sobie wyobrażam ta droga zostanie, czy też już jest rozkopana po to, 
żeby położyć kanalizację deszczową no to zasadnym jest odtworzenie i w związku z 
powyższym nie wiem, czy to będzie korzystne, żebyśmy znowu odtwarzali drogę gruntową. 
Jestem umówiony na poniedziałek z projektantem, który pomoże nam znaleźć rozwiązanie, w 
jaki sposób zaprojektować. Ale ponieważ prace tam trwają nie chciałbym zwoływać znowu 
sesji nadzwyczajnych, dlatego proponujemy wprowadzić kwotę 300 tys., która pozwoli nam 
zawrzeć umowę z projektantem, sporządzić stosowną dokumentację i na pewno na następnej 
sesji Państwa powiadomimy. Wydaje mi się, że będziemy szli w kierunku drogi utwardzonej, 
wykonanej albo z nawierzchnią bitumiczną, albo polbrukiem. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
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To ja jeszcze uzupełnienie, bo już z projektantem już uzgodnienia były, że ma przygotować 
projekt na to, żeby ta droga nie była, żeby nie była gruntowa, żeby była utwardzona. Też 
uspokajam, że drzewa przy tej okazji nie będą wycięte. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wiemy, dlatego mówię, umówiliśmy się. Projektant akurat, który dotychczas wykonywał 
dokumentację, też jest na feriach, no bo mamy w Województwie Zachodniopomorskim akurat 
ferie, tak że umówiliśmy się, że w poniedziałek spotkamy się i będziemy rozmawiali, bo 
zdajemy sobie sprawę, co jest rzeczą dla nas oczywistą, ale niekoniecznie dla mieszkańców, 
że przygotowując projekt, musimy spełniać pewnego rodzaju normy techniczne. Bez tego nie 
uzyskamy stosownych zezwoleń na wykonanie. I teraz właśnie jest kwestia przeanalizowania 
w oparciu o wiedzę projektanta co to ma być za droga. Być może, że to będzie po prostu 
droga jednokierunkowa, tylko i wyłącznie zjazd od przejazdu kolejowego do ulicy 
Bydgoskiej. 
 
Radny Jan Macul: 
Przepraszam, Panie Burmistrzu, to by się kłóciło, że tak powiem, jeżeli jednokierunkowa, 
zależy, czy ziemia się kręci. Zależy w którą stronę. Czy z górki, czy pod górkę. Bo tam od 
wiaduktu to już jest jednokierunkowa równoległa. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To ja mówię, nie uzurpuje sobie tutaj wiedzy. W poniedziałek wraca Pan Projektant, 
umówiliśmy się na spotkanie. Będziemy korzystali z jego wiedzy i doświadczenia jak tą 
drogę wykonać, żeby ona była funkcjonalna. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? To ja może zapytam się, Panie Burmistrzu 
na czym ma polegać rozbudowa cmentarza? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Trochę mnie Pan zaskoczył. I teraz tak, o ile dobrze pamiętam, to zgłaszaliśmy Państwu 
problem, że na tej części, która uzyskała zgodę na dalszą, powiem brzydko, na eksploatację, 
czyli użytkowanie. Tam mieliśmy chyba problemy natury hydrologicznej i to będą chyba 
prace związane po prostu z odwodnieniem tego terenu. Aczkolwiek ja już też Państwu 
sygnalizowałem, że jak gdyby rok '24, czy to jeszcze w tej kadencji, czy już następnej, to jest 
naprawdę ostatni moment nad rozpoczęciem prac projektowych dotyczącym wyznaczenia 
terenu nowego cmentarza, bo na tym, który obecnie jest użytkowany tych miejsc 
pogrzebowych jest coraz mniej. I mając na uwadze, tak jak one są w ostatnich latach 
wykorzystywane, za jakieś 5, 6 lat staniemy przed dylematem, gdzie te miejsca pochówkowe 
organizować. Dlatego konieczne jest podjęcie prac związanych z uchwaleniem nowego planu 
i wyznaczeniem miejsca na cmentarz. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To jeszcze dołączę. Drugi wariant jest taki, że zmienią się przepisy. Bo zmiana przepisów 
sprawiła, że nowe pochówki muszą być najbliżej bodajże 100 m od zabudowań. I dlatego też 
mamy teren rezerwowy, który jest uprawiany przez rolników. I z tego powodu nasza 
przestrzeń cmentarna się znacznie zmniejszyła, no liczymy, że zdrowy rozsądek wróci, bo 
przecież większość cmentarzy, które do tej pory funkcjonowały, funkcjonowały w mieście i 
też w przestrzeni takiej skupionej nikomu nie przeszkadzało to, że jakieś wody tam mogą być. 
Ale po to, żeby formalnie móc tę procedurę realizować na rozbudowę cmentarza musimy 
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wykonać szereg badań, które są wymagane przepisami. To jest ta kwota. Myślę, że na 
następnej sesji, jeśli będzie taka potrzeba, Pan Damian powie szczegółowo na czym to polega. 
Ale z tego co w chwili obecnej wiem, też jestem umówiony do Wojewody na spotkanie i 
chciałem właśnie między innymi przedstawić ten problem, że chyba zdrowy rozsądek 
nakazywałby, żeby jednak ten cmentarz mógł się rozbudowywać w taki sposób, jak 
rozbudowywał się do tej pory. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja już tak przy okazji rozbudowy cmentarza, czy modernizacji cmentarza naprawdę by 
pomyśleć o parkingu zarówno od strony Prusa, jak i od strony Żeromskiego, bo co się dzieje 
tam, szczególnie jak są takie pogrzeby znanych osób albo Wszystkich Świętych to jest 
tragedia, naprawdę jest tragedia. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Mamy to na uwadze. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/664/2024 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2024. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania był nieobecny Radny Jarosław 
Sobczak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
7) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2024 – 2032 – druk nr 826; 
 
 
Pani Marta Żdanowicz (Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim w Złocieńcu): 
Szanowni Państwo, w celu zgodności Wieloletniej Prognozy Finansowej z budżetem 
aktualizujemy ją z uwagi na zmianę powodującą zwiększenie dochodów oraz wydatków 
zarówno bieżących jak i majątkowych. Zmiany wysokości wyniku budżetu, zwiększenie 
przychodów oraz uwagi na dokonanie zmian w zakresie trzech przedsięwzięć. Zmiany w 
przedsięwzięciach obejmują zwiększenia limitu zobowiązań oraz limitu wydatków na 
realizację tych zadań w obecnym roku budżetowym, jak również zmniejszenia łącznych 
nakładów na realizację dwóch zadań. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/665/2024 
zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2024 – 2032. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania był nieobecny Radny Jarosław 
Sobczak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
8) w sprawie przyznania dotacji w ramach środków pozyskanych z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
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roboty budowlane przy zabytku położonym na terenie gminy Złocieniec wpisanym 
do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków – druk nr 
827; 

 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Tak jak Państwu mówiłem, jest to trzecia uchwała, która związana jest z realizacją tego 
zadania i do tego, żeby temu zadaniu udzielono promesy dofinansowania z Funduszu 
Inwestycji Ochrony Zabytków wymagane jest podjęcie tej uchwały, którą Państwo macie 
przed sobą. Indywidualnej uchwały dotyczącej przyznania pieniędzy i realizacji tego zadania. 
Z ustaleniem kwot dofinansowania oraz kwot wkładu własnego. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/666/2024 w sprawie 
przyznania dotacji w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
położonym na terenie gminy Złocieniec wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się 
w gminnej ewidencji zabytków. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania był nieobecny Radny Jarosław 
Sobczak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 6: Podjęcie uchwał: 
9) w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie i przystąpienie do 

realizacji projektu pod nazwą „Budowa indywidualnego gminnego systemu zbiórki 
odpadów komunalnych w gminie Złocieniec” – druk nr 829; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak informowaliśmy, chcielibyśmy wprowadzić w Gminie Złocieniec 
indywidualny, gminny system zbiórki odpadów komunalnych. Ze środków rządowych 
otrzymaliśmy wsparcie w wysokości 2 mln zł oraz będziemy się ubiegali o pożyczkę i dotację 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na kwotę 1 mln zł. To wystarczy do tego, 
żeby takie indywidualne systemy zbudować na osiedlu w Budowie. W chwili obecnej 
pojawiła się możliwość złożenia wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska w 
ramach Funduszy Europejskich, skrótowo nazywanych Feniks, czyli właśnie na 
infrastrukturę, klimat i środowisko. Jednym z dokumentów wymaganych w regulaminie 
złożenia tych wniosków jest właśnie uchwała Rady Miejskiej upoważniająca do złożenia 
wniosku o dofinansowanie. Wniosek i dofinansowanie obejmowałby osiedle Czaplineckie. 
Tam jest tych instalacji oczywiście więcej niż w budowie. Czyli szacujemy, że to będzie 
kwota około 8-9 mln zł. Ponieważ jest akurat nabór otwarty, to w dniu dzisiejszym przed 
Państwem projekt uchwały dotyczącej upoważnienia do złożenia tego wniosku. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Burmistrzu, dofinansowanie jest do? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
O ile pamiętam z uzasadnienia maksymalnie 85% wydatków kwalifikowanych. Powiem 
szczerze, we wtorek rozmawiałem ze swoimi pracownikami, którzy przygotowują ten 
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wniosek, bo jest obszerny. On ma chyba 23 załączniki, ale decydujemy się, że spróbujemy go 
w całości wypełnić i złożyć. Ale tym najważniejszym dokumentem brakującym jest właśnie 
uchwała Rady Miejskiej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr LXXI/667/2024 w sprawie 
wyrażenia zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie i przystąpienie do realizacji projektu 
pod nazwą „Budowa indywidualnego gminnego systemu zbiórki odpadów komunalnych w 
gminie Złocieniec”. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania był nieobecny Radny Jarosław 
Sobczak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie Burmistrzu, przepraszam, że bez uzgodnienia z Panem, aczkolwiek czuję się w pewien 
sposób odpowiedzialny za to, o czym Pan mówił w swoim sprawozdaniu, czyli internetową 
aferę związaną z nagrodami w Urzędzie. To chciałbym wyjaśnić pewnego rodzaju tło tego 
zamieszania. Mam przed sobą ranking opracowany przez samorządowe wydawnictwo ile nas 
kosztuje samorządowa administracja. Czyli kryteria oceny są takie same dla wszystkich 
samorządów w Polsce. Przytoczę, że w miasteczkach powyżej 15 tys. mieszkańców Gmina 
Złocieniec w roku 2014 była na 108 miejscu, jeśli chodzi o około 140 samorządów 
spełniającym kryterium powyżej 15 tys. mieszkańców. W roku 2022 jest na 75 miejscu, to 
jest awans o 33 pozycje w górę, co oznacza, że w ciągu tych 8 lat jesteśmy tańsi w 
utrzymaniu dla naszych mieszkańców. Kwota wydatków per capita mierzona w ten sposób, że 
gdyby na jednego pracownika to jest 492 zł 49 gr. Jeśli porównamy się do naszych sąsiadów z 
powiatów, to Drawsko Pomorskie to jest 622 zł, Czaplinek 550, Wierzchołów 696, 
Węgorzyno 623, Mirosławiec 853, nie mówiąc o liderze wydatków jeśli chodzi o 
administrację, Kalisz Pomorski 1245 zł. To teraz chciałbym zadać kłam informacji, że 
nagrody zostały udzielone ze środków publicznych, nie wprost ze środków publicznych. 
Dzięki moim umiejętnościom i kompetencjom gmina wynegocjowała warunki na 
prowadzenie rachunku bankowego z bankiem obsługującym. I w ubiegłym roku umiejętnie 
operując finansami Gminy Złocieniec, które są jawne, przejrzyste, i które uzyskały m. in. 
Państwa akceptację podczas sesji absolutoryjnej Gmina zarobiła tylko i wyłącznie na samych 
odsetkach 1 mln 76 tys. zł. I to stanowiło podstawę do tego, że Pan Burmistrz podjął decyzję 
o przeznaczeniu części środków z odsetek. Nie łupiliśmy, mówiąc kolokwialnie, 
mieszkańców. To jest po prostu umiejętność naszego zarządzania finansowego środkami, 
które pochodzą od mieszkańców. To stanowiło podstawę do wypłaty nagrody. Mam nadzieję, 
że tym samym zamykam jakiekolwiek spekulacje. Czy to było z podatków, z innych rzeczy? 
Nie, to nie było z podatków. To są odsetki, które wypłacił nam bank, dziękuję. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Jak już mówimy jawnie, spokojnie, to między innymi wydaje się, że dobrze mieć fachowca, 
który dobrze zarządzać finansami. Publicznie nie miał dostać 60 tys. zł i tylko przez wypadek 
i dostał połowę. Ja po prostu wynagrodziłem Burmistrza za jego działania w sferze 
finansowej jak też każdej innej, otrzymał kwotę 30 tys, zł. brutto. Mówię to legalnie, 
oficjalnie po to, żeby też nie wzbudzać następnych sensacji przed tymi, które nas jeszcze 
czekają. I dlatego moja początkowa wypowiedź związana jest z tym, że odczuwamy to 
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wszyscy, że kampania wyborcza się zaczyna, a my tak naprawdę od samego początku 
robiliśmy to i robimy i będziemy robić, jeśli będziemy uczciwie i przejrzyście. Naprawdę nie 
kombinujemy, nie oszukujemy, a na pewno nie robimy nikomu krzywdy. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czyli tłumacząc z polskiego na nasze Panie Burmistrzu, jeżeli ktoś zarobi dla Gminy 1 mln zł 
również ma szansę dostać 30 tys.? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Nie mogę tego obiecać, bo nie znam takich uwarunkowań prawnych, żebym mógł taką 
deklarację złożyć, aczkolwiek jako pracownik gminy, taka nagroda mogła zostać mi 
przyznana. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jasne, ja tego nie kwestionuję, wręcz przeciwnie. Chciałbym, żeby takich po prostu ludzi było 
więcej, którzy zarobią dla Gminy, dla naszych mieszkańców określone środki dzięki swoim 
umiejętnościom. I jak najbardziej popieram decyzję Pana Burmistrza. A to jest moje zdanie. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jan Macul: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu. Mieszkańcy borykają się z takimi problemami, że 
miasto jest w centrum rozkopane. Dodatkowo jeszcze zima, teraz odwilż. Ale to nie 
wszystkich nie dziwi, bo jest to jakaś inwestycja robiona. Chociaż nie wiem czy w trafionym 
terminie, bo i święta, ale przechodzę do rzeczy. Jest taki odcinek drogi między wiaduktem na 
ulicy Drawskiej. To jest wiadukt z Chopina na ulicy Drawskiej. Chodnik po prawej stronie, 
czyli południe, aż do skrzyżowania z ulicą Prusa. Liście są tam nagromadzone, wcześniej 
były przyklepane przez śnieg. One są tam od lat, mimo że, to znaczy sezonowo, ale tam chyba 
nikt nie sprząta. Nie można tamtędy przejść, ponieważ... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Patrzymy od wjazdu od Drawska, dobrze? 
 
Radny Jan Macul: 
Tak, od Drawska, od przejścia dla pieszych. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Po lewej stronie, po prawej stronie mamy... 
 
Radny Jan Macul: 
Po lewej stronie mamy wiadukt 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
 
Po prawej stronie to jest pas drogowy krajówki, ale zwrócimy uwagę. 
 
Radny Jan Macul: 
Ale tam jest makabra. Bez względu na, że tak powiem, kampanię wyborczą. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 



20 
 

To jeśli oczywiście my zwracamy uwagę, tak jak teraz mieliśmy kilka dni tych problemów z 
oblodzeniem całego miasta, wszyscy w większości wiemy, że to nie jest tylko miasto. 
Właściwie cały region miał ten sam problem i też nasze miasto jest na tyle nieszczęśliwe, że 
jest pocięte drogami i chodnikami, które są przynależnymi do różnych właścicieli tak jak 
droga krajowa, która sama organizuje sobie to jeśli chodzi o pas drogowy to naprawdę są 
sprawni. Z chodnikami to już nie jest tak dobrze. Z zielenią to już w ogóle jest kiepsko, ale też 
wszystkie główne drogi na terenie miasta, przejezdne są drogami powiatowymi. Więc jeśli na 
chodniku nie można było się poruszać, to to było powiązane z tym, że służby tam nie 
dojechały. Miały widać więcej spraw, różnych. Natomiast naszym zadaniem jest to, żeby 
zgłaszać to wszystko. Wszystko zostało zgłoszone. Również na tych naszych drogach, 
weryfikowaliśmy, gdzie jest to możliwe. Ja też sprawdzałem, czy służby wyjeżdżały czy nie, 
ale to jest tak, że mamy ograniczoną ilość, mamy tam trzy ciągniki, jeden mniejszy tak do 
jeżdżenia po chodnikach, no i ludzi też ograniczona ilość. Więc myślę, że troszeczkę 
wyrozumiałości akurat w tych dwóch dniach, które raz do roku się pojawiają zawsze, nieraz 
w jednym terminie, nieraz innym. Ale ta świadomość, że jednak ci wszyscy ludzie, którzy 
tam pracują, biegają i rozrzucając tą sól czy piasek, no to nie zrobią więcej. Na pewno nie 
zrobią wszędzie. Zarówno na ciągach spacerowych, jak i na ciągach pasach, nie na pasach, 
tylko na chodnikach po prostu nie dało rady. A jest tak, że część wspólnot i właścicieli 
indywidualnych, którzy są właścicielami również tego chodnika mają obowiązek ten chodnik 
sprzątać. Po prostu nie wywiązują się z tego. Przyjmuję to wszystko, proszę o wyrozumiałość. 
Myślę, że do następnej gołoledzi się to nie powtórzy. 
 
Radny Jan Macul: 
Panie Burmistrzu to jest droga do szkoły dzieci tam z samego Zatorza do starej szkoły nr 2. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jutro zgłaszamy. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ja chciałabym się odnieść do problemów z przepompownią na Brzozowej. Tam by trzeba 
było się albo przyjrzeć temu, albo wykonawcy, który wykonał ten bubel, bo to jest naprawdę 
bubel. Tam ktoś musi przyjeżdżać po prostu odpalać ręcznie. To jest dramat, to jest nowa 
inwestycja, a tam jest cały czas cyrk. To już wiecie Państwo pewnie, bo pewnie telefony was 
tam dręczą, a tutaj w ostatnim czasie no nie wiem co tam się zadziało. Na początku wszystko 
szło dobrze, a później... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak, otrzymałem prawie że na dzień dobry taki sygnał, że mamy tam problem. No mówię, jak 
tylko Pan Tadeusz, czyli Kierownik działu inwestycji, wróci z urlopu, to w poniedziałek 
będziemy też o tym rozmawiać. Dziękuję za sygnał. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja też z racji tego, że znaleźliśmy przyczynę. Jest tam problem tego, że są wahania stabilności 
prądu i tam jedna faza ucieka i później się to nie załącza. Tak samo mamy na stacji w 
Lubieszewie, która zasila te dwie wsie i też momentami jest tak, że ta woda zanika, później po 
prostu nie odbija to i się nie uruchamia z powrotem ze względu na niestabilność tego prądu. 
Wiemy, tak samo również walczymy z Budowem i z tym światłem, bo wydawało nam się, że 
jeśli wymienimy oświetlenie na ledowe to nie będzie obciążało całej sieci, a okazuje się, że 
jakieś zwarcia i to, że sieci są ze sobą połączone pomimo tego, że tego prądu nie potrzeba aż 
tak dużo, to z różnych stron wypływają sytuacje, gdzie pomimo tego, że staramy się 
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monitorować, to gdzieś tam te zwarcie w jakimś słupie, jak przewody zostały włożone to inne 
nie zostały wyciągnięte i one gdzieś tam jeszcze się ze sobą łączą. No i cały czas stykamy się 
z problemami i też coraz mniej fachowców jest i firm, które jakby są w stanie w miarę szybko 
zareagować. Tak że wiemy o tych problemach, staramy się to też egzekwować. Dziękuję. 
 
Radny Mateusz Waszczyk: 
Ja chciałbym się przenieść do Starego Worowa. Tam jest staw w środku miejscowości, który 
zalewa drogę powiatową. W tej chwili sytuacja jest taka, że na tej drodze powiatowej jest 
około 30 cm wody. Jest to jedna wielka kałuża, która bardzo utrudnia kierowcom przejazd 
przez tą miejscowość. Dodatkowo stwarza to zagrożenie. Była tam interwencja zarówno 
pracownika Urzędu Gminy, jak i przedstawiciela Zarządu Dróg Powiatowych. Niestety nic się 
nie udało ustalić, a problem narasta. Powiem szczerze, że jest to miejsce, które stwarza 
zagrożenie na chwilę obecną. Nie tylko powoduje uszkodzenie pojazdów, ale też stwarza 
zagrożenie zderzenia się samochodów. Również była tam interwencja policji. Na chwilę 
obecną sprawa stoi w zawieszeniu, tak że prosiłbym o interwencję. Już mi się wydaje, że 
wchodzi w temat zarządzania kryzysowego, bo trzeba coś z tym zrobić, a każdy że tak 
powiem podnosi ręce i nic z tym się nie dzieje. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Chciałbym odpowiedzieć od razu, może trochę się dzieje. Dzisiaj Państwo podnieśliście rękę 
za taką pozycją, która tutaj jest związana z 20 tys. zł, czyli awaria melioracji wodnych. Jest to 
koszt, który został ustalony na usunięcie tego problemu. Akurat tam jedna część była 
nielegalnie użytkowana przez kogoś, kto sobie samodzielnie zrobił jakiś staw i później 
zasypał po to, żeby mu woda nie leciała. I teraz, w momencie, kiedy tej wody w krótkim 
czasie nazbierało się tyle, to okazało się, że tamta część była zatkana i nie wiemy kto to, nie 
wiemy kogo za to obciążyć, ale z racji tego, żeby się nie przepychać z drogami powiatowymi, 
to kto to powinien zrobić, kto jest właścicielem, podjąć decyzję, że musimy to zrobić w miarę 
szybko. Firma jest chyba wybrana. Jeśli mamy pieniądze, to będzie to wykonane. Po 
zgłoszeniu przeszliśmy do działania. Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, ja mam taką prośbę, komunikat do Pana Przewodniczącego komisji 
budżetowej, który mnie trochę zaskoczył brakiem komisji we wtorek, żebyśmy zwołali tą 
Komisję nawet w jakimś najbliższym czasie. Przedmiotem spotkania będzie wniosek powiatu 
Drawskiego o przyznanie dofinansowania do kolejnych dokumentacji technicznych, jakie 
powiat chce sporządzić na swoich drogach. Ja teraz wykorzystam tą okazję. Przeczytam 
Państwu znowu niezależny dokument. To nie jest tak, że ja tu coś próbuje manipulować 
jakimiś danymi. Dokument pochodzi ze strategii terytorialnej. Został opracowany dla 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Strefy Centralnej, czyli tworu, który będzie ubiegał się o 
środki unijne. Ponieważ, nieskromnie powiem, znam się trochę na tych finansach, to oprócz 
tego, że wszyscy mają aspiracje, jak podzielić środki unijne, których będzie około 120, 130 
mln zł, to też muszą mieć możliwość zabezpieczenia wkładu własnego, bo projekty nie są 
finansowane w 100% ze środków unijnych. I pod ten cel, żeby sprawdzić, jak powiaty oraz 16 
gmin tworzących strefę centralną są przygotowane do absorpcji środków unijnych zostało 
opracowane zestawienie analityczne. Przeczytam wybrane fragmenty. W analizowanym 
okresie, czyli wzięto pod uwagę Wieloletnie Prognozy Finansowe według stanu na czerwiec 
2023 roku. Najwyższym potencjałem finansowym charakteryzuje się Gmina Drawsko 
Pomorskie. Podobnie Powiat Drawski posiada znaczące możliwości realizacji nowych zadań 
inwestycyjnych, gdyż jego łączny potencjał finansowy wynosi 69,3 mln zł. Z tego kwota 
wydatków majątkowych niepodzielonych na przedsięwzięcia wieloletnie wynosi 28,9 mln, a 
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zdolność do spłaty i obsługi nieplanowanego w WPF-ie długu wynosi 40,4 mln zł. Najniższy 
potencjał finansowy do realizacji nowych projektów zidentyfikowano w Gminach Powiatu 
Świdwińskiego – Brzeźno, Rąbino, Sławoborze, Świdwin oraz Powiatu Łobeskiego - Radowo 
Małe. Analizując poziom wyniku operacyjnego netto należy zauważyć, że w przypadku 
wszystkich JST poza Powiatem Drawskim odnotowano ujemne wartości w 2023 r., a w 
przypadku Gmin Czaplinek, Złocieniec, Świdwin, Dobra, Resko oraz Powiatu Łobeskiego 
zidentyfikowano ujemny planowany wynik operacyjny netto w pozostałych latach objętych 
WPF. W związku z tym, naprawdę myślę, że Powiat jest super finansowo wydolny do 
realizacji zadań, do których został powołany, ale o tym szerzej na Komisji Budżetowej, o co 
usilnie proszę Panie Przewodniczący, dziękuję. 
 
Radny Tadeusz Koźma: 
Panie Burmistrzu, mam pytanie, czy możemy otrzymać informację odnośnie dróg 
powiatowych? Jako wszyscy Radni, nie tylko Komisja Budżetowa. Chcemy zobaczyć, o które 
drogi powiatowe chodzi Powiatowi, żeby dofinansować z budżetu Gminy. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wniosek dotyczy, z pamięci powiem ulicy Leśnej, dokumentacja techniczna ulicy nie, 
Lipowej, przepraszam Lipowej, Darskowa i jeszcze trzeciej. Oczywiście otrzymacie. 
 
Radny Tadeusz Koźma:  
Nie wszyscy są w komisji budżetowej. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jeżeli można, to w imieniu Pana Przewodniczącego komisji zapraszam na posiedzenie 
komisji budżetowej każdego Radnego, który chce zapoznać się z daną problematyką. Każdy 
może przyjść, zresztą, nie tylko Radny, ale wszyscy nasi mieszkańcy i przychodzą. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Z drogi jestem i tak w biegu jak gdyby. Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Panie 
Przewodniczący mam takie jedno pytanie dotyczące naszego terenu tam na ulicy Śląskiej, 
czyli jeziora Maleszewo. Ja już niejednokrotnie tam pisałem o sprawie i problemach 
związanych. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Przepraszam Panie Andrzeju, bardzo proszę mówić do mikrofonu dlatego, że sesja jest 
nagrywana, potem musi być to zapisane i jeżeli głos będzie niewyraźny to ponosimy większe 
koszty związane z obsługą sesji. Tak że bardzo bym prosił mówić wyraźnie i do mikrofonu. 
Dziękuję serdecznie. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Niejednokrotnie już mówiłem, pisałem odnośnie tego jeziora. Dotyczyło to właśnie 
problemów związanych z tym jeziorem, które już były, a jeszcze bardziej będą, teraz się 
nasilają coraz więcej. Chodzi o te dopływy i odpływy od jeziora, a zarazem całej retencji tego 
jeziora, o którym właśnie też próbowałem coś zrobić. Jeżeli chodzi o dopływy. Z dopływami 
jest sprawa tego rodzaju, że to są pozarastane, pozasypywane jak są opady jakieś większe, to 
ta ulica Śląska jest zalana. Było w 2018, '17,  samochody nie mogły przyjechać i w starym 
roku straż nawet już pompowała wodę z piwnic z tego powodu bo nie odbiera jezioro właśnie 
wody, z powodu tego. Odpływ też jest nie taki jak potrzeba. To znaczy zarośnięty i nie 
odpływa, jezioro jest zarośnięte. O co mi chodzi? Ja załatwiałem sprawę odnośnie tego 
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jeziora, retencji w starostwie. Byłem w starostwie jeszcze w tamtym roku chyba wiosną, czy 
jesienią, jeszcze przed tym rokiem 2022. Rozmawiałem ze Starostą i Zastępcą odnośnie 
właśnie tutaj, żeby dotacje jakieś tam uznali tutaj, żeby zrobić to, zobaczymy co się da zrobić. 
Się okazało, że dotacje się znalazły. Przyznali dotację do tego w tamtym roku, ale się okazuje, 
że nie skorzystano z tej dotacji. Mam tu takie pismo... 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Mogę wytłumaczyć od razu, jeśli... 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Nie, niech Radni posłuchają. Zaraz Pan Burmistrz to wytłumaczy. Dotyczy dopływów wód do 
jeziora Maleszewo od ulicy Śląskiej i odpływu od jeziora do rzeki Drawy. Pisma w tej 
sprawie składane były niejednokrotnie od 2017 roku. Do chwili obecnej w tej sprawie nic nie 
zrobiono, a sytuacja na jeziorze i wokół jeziora pogarsza się. Miała być wykonana retencja 
jeziora Maleszewo wraz z dopływami. Wstępne działania podjęto w 2023 roku. Urząd Miasta 
i Gminy otrzymał z powiatu dotację z własnych środków budżetowych w wysokości około 60 
tys. zł. Przedmiotowa dotacja została przekazana Gminie Złocieniec na rachunek bankowy. W 
skutek nie zakończenia opracowania dokumentacji w terminie wynikającym z zawartej 
umowy Gmina Złocieniec dokonała zwrotu ustalonej dotacji z końcem 2023 roku. Bez 
okularów ciężko. W związku z powyższym proszę o udzielenie informacji co było przyczyną 
zwrotu dotacji. Nadmieniam, że sytuacja dla mieszkańców na ulicy Śląskiej jest coraz gorsza, 
ponieważ następują zalania piwnic, gdzie przyjeżdżała straż pożarna do wypompowania wody 
z piwnicy w część budynków. Jeżeli nadal będą zaniechane prace dopływów i odpływów 
dotyczących jeziora Maleszewo oraz retencja tego jeziora, sytuacja mieszkańców ulicy 
Śląskiej będzie coraz gorsza, ponieważ brak przepustowości wód opadowych spowoduje 
całkowite zalanie ulicy, jak miało to miejsce w 2017, '18 roku. Spowoduje również zalanie 
terenu i piwnic we wszystkich budynkach przy ulicy Śląskiej. W imieniu mieszkańców ulicy 
Śląskiej proszę o podjęcie jak najszybciej działań udrożnienia dopływów wraz z retencję 
Jeziora Maleszewo. I tutaj wiadomość do Pana Przewodniczącego. Tak samo pismo to jest, 
będzie doręczone w tej chwili. W załączeniu mam dwa pisma, które ja tam kiedyś składałem. 
Ja właśnie chciałem odnośnie tego usłyszeć dlaczego dotacja została zwrócona, a nie zostały 
podjęte dalsze działania w związku z tą retencją tego jeziora. Tak że bardzo proszę, niech Pan 
Burmistrz może, proszę bardzo. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja rozumiem, że to, co Pan przeczytał, to jest Pana stanowisko. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
To jest mieszkańców. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wyrażone Pana ustami, czyli tłumaczę, że zawarliśmy stosowne porozumienie z powiatem 
Drawskim na opracowanie dokumentacji. Powiat Drawski długo tych środków nie 
przekazywał. No my gotowi do porozumienia byliśmy proszę Pana w 2022 roku, jak dobrze 
sobie przypomnę, powiat Drawski w końcu w ubiegłym roku przekazał nam te środki. 
Przekazał nam je w takim terminie, że na skutek uwarunkowań związanych z 
przygotowaniem dokumentacji ta dokumentacja nie mogła zostać w wyznaczonym terminie 
zakończona. W związku z tym zadanie zostało przerwane, rozliczone do takiego etapu, jaki 
został wykonany i w punkcie 18, załącznika nr 3 do uchwały budżetowej w sprawie budżetu 
Gminy Złocieniec na 2024 rok znajduje się pozycja, mała retencja jeziora Maleszewo oraz 
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kanalizacja deszczowa, ulica Śląska, Lipowa i Zielona, kwota 75 tys., która pozwoli nam 
dokończyć tą dokumentację. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To ja jeszcze mogę dokończyć i powiedzieć, że powiatowi zależało na tym, żeby zwiększyć 
zakres tego zadania o ulicę Śląską i też Lipową, bo tam jest problem z wodami opadowymi. 
My się przychyliliśmy i dlatego tak późno zostało to, te prace zaczęły rozpoczęte i co 
ważniejsze umowa opiewała na to, że zadanie powinno być zakończone z końcem roku wraz 
z wydaniem odpowiednich pozwoleń. Było to nierealne dlatego, że sprawa zamknęła się o 
przejazd kolejowy, więc trzeba... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Przekop. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
I każda z instytucji, również Urząd Wojewódzki i PKP, wszystkie te instytucje, które 
udzielają oczywiście też tych pozwoleń, musiały wyrazić swoją opinię. Tak że również 
chodziło o RDOŚ, który na terenie Drawskiego Parku ma wyjątkowe uprawnienia. Projekt 
wygląda super. Są rozwiązania, które dotyczą m.in. ustabilizowania wszystkich lewych 
włączeń i wyłączeń, czyli dopływu do wody, jeszcze stabilizację jeziora, lustra, wody, która 
też w ramach tego będzie wykonana. Będzie nawet kaskada wodna, która wody opadowe 
będzie jeszcze oczyszczać i będzie to element również edukacyjny zrobiony i projektant 
naprawdę przysiadł i on to wykonuje. Tylko, że fizycznie nie mógł tego zrobić i oddać nam 
dokumentu zgodnie z umową na koniec roku. Myślę, że będzie to jak najszybciej, bo już 
szykują się, tak jak przewidywaliśmy teraz już pierwsze konkursy na dofinansowanie tego 
typu zadań i my będziemy na to przygotowani, czyli realizujemy to, więc nie trzeba było się 
bać, że ktoś tutaj kombinuje i też wprowadza ferment w tym, co dzieje się. Po prostu życie 
nam kłody daje, że nie możemy w inny sposób robić. Jeśli pieniądze do końca roku nie 
zostały wydane, to musimy je zwrócić. No i teraz w ramach porozumienia następnego 
będziemy dofinansowywać te zadania wspólnie. Wszystko. Dziękuję bardzo. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Czyli była konieczność zwrócenia pieniędzy ze względu na zamknięcie roku. Ale teraz 
ciekawe, czy powiat znowu wyśle te pieniądze, żeby dać dofinansowania, bo to u nich różnie 
tam bywa. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Naszą chęcią i wolą było to, żeby załatwić temat dotyczący wpływu, czyli te rowy na terenie 
Parku Żubra i też ustabilizować lustro wody i wyczyścić wszystkie te spusty, które idą 
właśnie przez te rowy i też do niektórych rowach, to przez niektóre te rury, które lecą jest 
podłączone również nieraz jakaś kanalizacja, woda albo coś w tym stylu. Więc dla nas to są te 
elementy, które stanowić miały o uwolnieniu się od problemów, jakby powiat przy okazji też, 
no to jest Złocieniec, to właściwie to jest miasto, gdzie my wszyscy mieszkamy. Dlatego 
wtedy powiększenie zadania trochę nam wydłużyło czas, ale też myślę, że załatwi nam kilka 
spraw dodatkowo. Prawdopodobnie może być tak, że przed nasypem kolejowym za Dino, 
które mam nadzieję  w miarę szybko zostanie wybudowane przy ulicy Lipowej, tam przy 
ulicy bodajże Modrzewiowej. Tam jest zaplanowane taki zbiornik retencyjny, który pełnić ma 
funkcje również jakieś ozdobne. Jest tam też taka propozycja po to, żeby się nie przeciskać 
pod torami. Dzieje się, także uspokajam, mamy dużą wiedzę. Osoba, która projektuje to jest 
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naprawdę mocno zaangażowana i też jej zależy na tym, żeby to dobrze zrobić, dobrze 
zaprojektować, a żebyśmy w miarę szybko to wykonali. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Jeszcze tak dodatkowo, czy w projekcie będzie ten Pan Projektant uwzględniał też ulicę 
Cieszyńską? Kiedyś pisałem pismo odnośnie od parku tego przejścia blisko ileś tam metrów, 
bo tam jest masakra z tą drogą. Ale najgorsze jest to, że te odpływy, te kratki nie odbierają 
wody i cały ten ściek z 200 m leci właśnie na skrzyżowanie Śląska, Cieszyńska i Staszica i 
spływa na Śląską, dlatego takie były zalewy, że samochody nie mogły przyjechać przy tych 
dużych ulewach. Wszystko to płynęło z ulicy Cieszyńskiej najwięcej, a tam kratki 
pozamykane, pozasypywane, bo tam nie ma tych, jak to się mówi, tych ostojników, te kratki, 
które będą robione, będą musiały mieć ostojniki, bo inaczej pewnie zawsze będzie zalewało. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To jest jakby ulica Cieszyńska. Jest to problem właściwie powiatu, bo my tam nawet nie 
chcemy tego dotykać po to, żeby nie być obciążani odpowiedzialnością. Temat jest dawno 
znany. Tam jeszcze miała być organizacja ruchu zrobiona, co by sprawiało, że wiadomo jak 
trzeba jechać na tym skrzyżowaniu i to na pewno powiązane byłoby z odprowadzeniem wód. 
Tak jak na ulicy Śląskiej i tam przy skręcie na Darskowo ta woda się zbiera, tak samo na ulicy 
Mirosławieckiej tutaj przy Cienistej i też Piaskowej też woda się zbiera i też nie ma co ze 
sobą zrobić. Tam akurat jest dużo lepsza sytuacja, że Maleszewo jest naturalnym zbiornikiem. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Na Śląskiej się zbiera tam jak Pan Burmistrz powiedział tam na skrzyżowaniu tam tych ulic, 
ale i tutaj też przy przepompowni właśnie tam największy zalew był przy tych opadach jak z 
góry spływała woda. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Czy możemy to Pana wystąpienie przenieść na Komisję jako bardziej merytoryczne? No bo 
chyba odpowiedź na pytanie Pan uzyskał, jest zabezpieczone w budżecie. Zamykamy temat. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Mam tylko takie pytanie, czy ten Pan Projektant, który projektuje te  projekty, czy ja bym nie 
mógł jak gdyby od czasu do czasu w tym uczestniczyć, żeby po prostu coś podpowiedzieć, 
czy jakiś uwagi swoje, czy zastrzeżenia, żebym mógł wnieść. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, że jak projektant nie wiedziałby czegoś, na pewno by zapytał. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
Ja wiem, że to jest człowiek, który jest przygotowany do tego, ale czasami jakieś tam takie 
niektóre... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jeżeli pojawią się jakiekolwiek problemy, z którymi się zwróci do nas Pan Projektant, 
przekażemy kontakt. 
 
Mieszkaniec Złocieńca: 
On się nie zwróci, bo on uważa, że wszystko dobrze robi, ale może nie zna szczegółów a ja 
bym tu podpowiedział. 
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Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, że on się wystrzega przed osobami, które chcą mu doradzać w wielu różnych 
sprawach. Miejmy na przykład ulicę Sikorskiego i parking, gdzie dyskusja sprawiała, że 
bardzo duża ilość fachowców mówiła jak projektant powinien zaprojektować ten parking, 
żeby spełniał warunki. Więc każdy patrzy przez swój pryzmat. On jest fachowcem, ma 
wykształcenie, ma doświadczenie ogromne, ma świetne pomysły. Myślę, że trzeba mu zaufać. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Andrzeju, będziemy kończyć już to nie chciałbym cytować wierszyka który mówił, że 
szewc robił buty, krawiec kraje, ubranie itd. Nie pouczajmy projektantów, którzy mają 
wiedzę, doświadczenie oraz są specjalistami w dziedzinie. Proszę Państwa, wpłynęło jeszcze 
do Rady Miasta Pismo Prezesa Forum Młodych Ludowców Województwa 
Zachodniopomorskiego. Nie jest takie długie w związku z tym pozwolę sobie przeczytać. W 
imieniu Forum Młodych Ludowców Województwa Zachodniopomorskiego zwracam się do 
Państwa...  
Przepraszam bardzo, to ja prowadzę sesję. Proszę w tej chwili mi nie przeszkadzać. Po sesji 
proszę.  
Od początku przeczytam. W imieniu Forum Młodych Ludowców Województwa 
Zachodniopomorskiego zwracam się do Państwa z uprzejmą prośbą o podjęcie działań 
mających na celu doprowadzenie do dokończenia rewitalizacji brakującego odcinka linii 
kolejowej nr 410 na odcinku Drawno-Choszczno, 24 km nawierzchni. Wówczas linia 
kolejowa nr 410 zostałaby połączona z magistralą Poznań-Szczecin, tym samym z całym 
krajem i Europą. Gdyby odcinek Drawno-Choszczno został przywrócony do ruchu, to linia 
kolejowa nr 410 spinałaby 3 linie kolejowe, od góry 210, Runowo Pomorskie - Szczecinek, nr 
403 Piła-Ulikowo i wspomniane wcześniej linie 351 z Poznania do Szczecina. Dzięki temu 
410 strategicznie byłaby, zyskała i stałaby się łącznikiem sieci kolejowej w środkowej i 
wschodniej części województwa. Tym samym wszystkie miejscowości leżące przy linii 
byłyby połączone kolejowo praktycznie we wszystkich kierunkach dzięki okolicznym stacjom 
węzłowych. To jest Złocieniec, Kalisz Pomorski i Choszczno. Konieczne jest dążenie do 
uruchomienia przewozów pasażerskich dla całości linii kolejowej. Usprawni komunikację, 
poprawi komfort życia mieszkańców naszego regionu, a w szczególności mieszkańców 
Złocieńca. Jednocześnie informujemy, że skierowaliśmy w tej sprawie pismo do Ministra 
Obrony Narodowej, Ministra Infrastruktury oraz wszystkich samorządowców, przez których 
miejscowości przebiega wyżej wymieniona linia kolejowa. Dziękuję za czas poświęcony na 
rozpatrzenie naszej sprawy. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? W punkcie 7 
Komunikaty Oświadczenia. Jeżeli nie, to przechodzimy do punktu 8. 
 
Punkt 8: Zamknięcie sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął LXXI Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 16:37). 
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